
PROTOKÓŁ NR VIII/2007 

z VIII sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy dnia 28 czerwca 2007 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00   

do 11
00

. 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych przy otwarciu sesji było 14 radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek   - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk 

9. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła   - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Bożena Przybyła   - Przewodniczący Komisji OZKiS 

12.  Barbara Puczkowska  - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

14.  Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

     15. Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Bożena Bąk    - Inspektor ds. gospodarki gruntami 

5. Andżelika Kucharska-Bociąga -  Inspektor ds. funduszy europejskich  

6. Danuta Urbanik                        -  Inspektor ds. oświaty 

7. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

8. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

9.  Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

10.  Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B 

11.  Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

12. Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 

13.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

14.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

15.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

16.  Henryk Łuczak   - Sołtys wsi Kamion 

17.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie VIII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu VII sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)  zmian w budżecie Gminy Wierzchlas, 

b)  zmian w budżecie Gminy Wierzchlas 

c)  wyrażenia zgody na przejęcie w drodze darowizny działki nr 33/1 położonej                       

w Łaszewie 

d)  sprzedaży nieruchomości położonej w miejscowości Kraszkowice 

e)   sprzedaży nieruchomości położonych w miejscowości Krzeczów. 

f)  przystąpienia do opracowywania  herbu Gminy Wierzchlas i powołanie komisji   

       konkursowej  

g)  przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego na lata 2007-2013 

h)  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego wspólnego 

przedsięwzięcia o  nazwie „Wzmocnienie roli szlaku bursztynowego i innych szlaków 

tematycznych w zintegrowanym projekcie turystycznym województwa łódzkiego”.         

6. Interpelacje, wolne wnioski, i zapytania. 

7. Zakończenie obrad VIII sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

  

Radny Józef Krzeszowski złożył wniosek o wprowadzenie informacji na następujące 

tematy: 

a) wykorzystanie i podział środków budżetowych działu 926  - Sport na poszczególne 

LZS-y 

b) podział środków na stypendia motywacyjne (ile wypłacono stypendiów i w jakiej 

wysokości) 

c) polityka kadrowa na stanowiska kierownicze  w placówkach oświatowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Zapytał Wójta Gminy przy jest możliwość 

przygotowania odpowiedzi na przedstawione przez radnego tematy 

Wójt wyjaśnił, ze w trakcie trwania sesji przygotowany zostanie wyjaśnienia 

Przewodniczący Rady Gminy poddał wniosek do porządku obrad pod głosowanie. Za 

przyjęciem wniosku był 14 radnych w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych . 

Wiosek został przyjęty do porządku obrad jako punkt 6 natomiast pozostałe punkty 

zostały przesunięte.   

 

Punkt 3  

Przyjęcie protokołu VII sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.                         

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
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Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od dnia 30 

maja 2007r. do 28 czerwca 2007r., które stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Nie było pytań ani uwag do sprawozdania Wójta w związku z tym zostało one 

przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2007 rok 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak, która 

poinformowała, że zachodzi konieczność zmian w Dziale 300 droga Mierzyce –

Opatów o kwotę 30.000 zł  a zwiększenia  Dział 801  - Oświata i wychowanie    na 

zadanie  wykonanie modernizacji szkoły Podstawowej w Toporowie i dlatego należy 

dokonać tych przesunięć natomiast w dziale 900 Gospodarka Komunalna               i 

Ochrona Środowiska dokonuje się przesunięć na kwotę 26.200 złotych. 

 Ogółem zwiększenia i zmniejszenia  są na kwotę 56.200 zł  

Ponieważ nie był pytań ani uwag  Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały Nr 

VIII/33/2007 w sprawie zmian w budżecie. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

b) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2007 rok 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak, która 

poinformowała, że przedstawiany na komisjach projekt uchwały uległ zmianie gdyż 

gmina otrzymała kolejną dotację  w związku z tym należy wprowadzić ją do budżetu.. 

Gmina otrzymała łącznie dotację w kwocie 27.877 zł  w związku z tym budżet Gminy 

po stronie dochodów i po stronie wydatków należy zwiększyć o tę kwotę z 

przeznaczeniem na dział 801  - Oświata i wychowanie  na dofinansowanie 

pracodawcom kosztów przygotowania zawodowego młodocianych pracowników w 

kwocie 16.162 zł oraz dział 852 Pomoc Społeczna  - zwiększamy  o kwotę 11. 715  

Na dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych dla podopiecznych. 

 

Ponieważ nie był pytań ani uwag  Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały Nr 

VIII/34/2007 w sprawie zmian w budżecie. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych 

 

c) wyrażenia zgody na przejęcie w drodze darowizny działki nr 33/1 położonej                       

w Łaszewie 

Wprowadzenia do tematu dokonała Pani Bożena Bąk i powiedziała, że na 

poszczególnych posiedzeniach komisje wyraziły zgodę na przejęcie w drodze 

darowizny części w/w działki. Przeprowadzony został podział otrzymaliśmy 1,5 ara na 

poszerzenie drogi w Łaszewie  
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Następnie Pani Bożena Bąk odczytała projekt uchwały Nr VIII/35/2007 w danej 

sprawie. 

Ponieważ nie było uwag do treści projektu Uchwała została przyjęta jednomyślnie. W 

głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

d) sprzedaży nieruchomości położonej w miejscowości Kraszkowice 

Wprowadzenia do tematu dokonała Pani Bożena Bąk i powiedziała, że temat ten 

również omawiany na  posiedzeniach komisji. w/w  działkę gmina otrzymała od 

Spółdzielni Produkcyjnej „Zwycięstwo” w Kraszkowicach, na tejże działce stoi stacja 

trafo zakładu energetycznego. Wyceniono ją na kwotę 17.428 zł co przekraczało 

wartość naniesień na w/w działce. W związku z tym nie można jej sprzedać w myśl 

art.231  paragraf 2 Kodeksu Cywilnego. Dlatego  działka ta może być zbyta w formie 

przetargu. 

Następnie Pani Bożena Bąk odczytała projekt uchwały Nr VIII/36/2007 w danej 

sprawie. 

Ponieważ nie było uwag do treści projektu Uchwała została przyjęta jednomyślnie.                

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

e)   sprzedaży nieruchomości położonych w miejscowości Krzeczów. 

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Pani Bożena Bąk i powiedziała, że temat ten  

omawiany był na poszczególnych posiedzeniach komisjach chodzi w tym przypadku o 

działki Nr 293 o powierzchni 50 arów, działka Nr 295 o powierzchni  50 arów oraz 

działka Nr 296 również o powierzchni 50 arów. 

Dwie działki Nr 295  i  296 położone są w terenach upraw leśnych oraz działka Nr 293 

planie zagospodarowania przeznaczona jest pod rozwój aktywności gospodarczej . 

Na posiedzeniach komisji była propozycja aby podać orientacyjną  wartość sprzedaży 

działek i cena sprzedaży przez Agencje Rynku Rolnego wynosi 12.000 zł za hektar. 

Wniosek o kupno tych działek złożony został przez Państwa Małgorzatę i Romualda 

Duda  jednakże aby nastąpiło nabycie działek przez zainteresowanych musi zostać 

ogłoszony  przetarg. 

W temacie głos zabrali: 

-Radny Marek Leszczyk stwierdził, że nie ma konieczności w obecnym czasie 

sprzedawać tych działek i należy się wstrzymać gdyż mogą przydać się na zamianę. 

-Radna Bożena Przybyła Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia Kultury i 

Sportu jest tego samego zdania co radny Leszczyk, gdyż jak powiedziała łatwo jest 

coś sprzedać a może w przyszłości będą nam potrzebne grunty na zamianę to nie 

będziemy mieli, a obecnie i tak  gmina ma  bardzo mało takich gruntów. 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek  poddał pod głosowanie wniosek w 

sprawie sprzedaży w/w działek.   

Za sprzedażą było 12 radnych dwóch radnych wstrzymało się od głosu w głosowaniu 

uczestniczyło 14 radnych. 
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Rada Gminy Wierzchlas większością głosów nie wyraziła zgody na sprzedaż działek               

Nr 293, 295 i 296 w Krzeszowie. 

  

f) przystąpienia do opracowywania  herbu Gminy Wierzchlas i powołanie 

komisji   

konkursowej. 

Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk dokonał wprowadzenia do tematu i 

poinformował, że jesteśmy ostatnią gmina w Powiecie, która nie ma herbu. Dlatego 

jest propozycja aby powołać komisję konkursową niekoniecznie musi się ona 

składać z radnych chodzi o to aby były to osoby kompetentne w tym zakresie i 

potrafiły ocenić projekt herbu. Ogłoszony zostanie konkurs w prasie oraz na stronie 

internetowej gminy oraz na tablicy ogłoszeń.  

Komisja konkursowa zaproponuje Radzie Gminy projekt ale Rada Gminy nie 

będzie związana tą opinią, gdyż projekt musi uzyskać akceptację komisji 

heraldycznej przy Ministrze Spraw Wewnętrznych i administracji. Po uzyskaniu 

akceptacji wypłacona zostanie tzw. nagroda konkursowa dla autora projektu, który 

uzyska akceptację. 

Na posiedzeniach poszczególnych  komisji był omawiany projekt uchwał a 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska jako jedyna podała pełny 

skład Komisji. 

Sekretarz przedstawił projekt uchwały komisji konkursowej w skład której weszły 

następujące osoby : 

1. Wójt  Gminy                           –  Krzysztof Bednarek 

2. Przewodniczący Rady Gminy – Artur Piosczek 

3. Radny Gminy                           - Józef Krzeszowski 

4. Radny Gminy                           -  Jan Sarowski 

5. Nauczyciel – historyk              - Bogdan Hrabański 

 

- Radny Marek Leszczyk  - zaproponował aby w skład Komisji powołać Pana Starostę 

Andrzeja Stępnia. 

- Starosta Wieluński podziękował za  pamięć jednakże nie przyjął propozycji wejścia 

w skład  komisji.  

- Przewodniczący  Rady Gminy powiedział, że Starosta jest osobą  bardzo zajętym i 

ma wiele spraw które musi realizować dla całego powiatu i nie będziemy go obarczać 

problemami gminy a  opracowanie herbu jest w kompetencjach Rady Gminy. 

 

Następnie Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk odczytała projekt uchwały                              

Nr VIII/37/2007 w danej sprawie. 

Ponieważ nie było uwag do treści projektu Uchwała została przyjęta jednomyślnie.           

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

g) Przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego na lata 2007-2013. 
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Wprowadzenia do tematu dokonała Pani Andżelika Kucharska-Bociąga  i 

powiedziała, że temat szczegółowo omawiany był na posiedzeniach poszczególnych 

Komisjach. Uchwalenie tego planu jest niezbędne do ubiegania się o dotacje z Unii 

Europejskiej. 

 

- Starosta Wieluński  Andrzej  Stępień zaproponował, aby na stronie 77 Planu 

Rozwoju Lokalnego Gminy Wierzchlas na lata 2007 - 2012  w Dziale IV i  VII      

wprowadzić zmianę w nazwie projektu a mianowicie, zamiast-„ Budowa ścieżek 

rowerowych  Krzeczów – Toporów  oraz Przywóz – Łaszew Rządowy”  wprowadzić 

zapis „Budowa dróg i ścieżek rowerowych  Krzeczów – Toporów  oraz Przywóz – 

Łaszew Rządowy” . 

 

Następnie Pani Andżelika Kucharska - Bociąga odczytała projekt uchwały                              

Nr VIII/38/2007 w danej sprawie. 

Ponieważ nie było uwag do treści projektu Uchwała została przyjęta jednomyślnie.             

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

Odnotowano spóźnienie Radnego Pawła Pakuła godzina 9
35

. 

 

h)  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego wspólnego 

przedsięwzięcia o  nazwie „Wzmocnienie roli szlaku bursztynowego i innych 

szlaków tematycznych w zintegrowanym projekcie turystycznym województwa 

łódzkiego”.         

 

W temacie głos zabrał  Starosta Wieluński Andrzej Stępień który, poinformował, że 

Powiat Wieluński z wieloma partnerami złożył wniosek do Urzędu Marszałkowskiego 

na początku bieżącego roku. W  pierwszej wersji był to duży projekt który opiewał na 

wartość ok. 250.000  milionów w ramach  Indykatywnego Planu Inwestycyjnego. W 

pierwszym etapie wniosek ten nie uzyskał akceptacji.  W krótkim czasie wskazana 

została możliwość że w ramach rezerwy kompensacyjnej Ministerstwo Rozwoju 

Regionalnego ma do dyspozycji dodatkowe środki 550.000 milionów euro.  

Postanowiliśmy  jeszcze raz spróbować z nieco okrojonym wnioskiem tj. do 1/5 

wartości poprzedniego wniosku i podjęte zostały działania aby w ramach tych  

przedkonkursowych środków skorzystać i udało się projekt, „Wzmocnienie roli szlaku 

bursztynowego i innych szlaków tematycznych w zintegrowanym produkcie 

turystycznym województwa łódzkiego” uzyskał akceptację i dofinansowanie w 

wysokości 11.220 milionów euro tj. 49.707.359,10 zł. wartość dofinansowania a 

całkowita wartość projektu to 58.479.246,00zł . 

Liderem przedsięwzięcia jest powiat a partnerami są podmioty które wspólnie swoje 

cele zawarły w tym projekcie.  

Na obecnym etapie każdy z partnerów powinien wyrazić chęć kontynuowania działań 

w ramach tego programu i takie decyzje są podejmowane przez (ciała) organy 

uchwałodawcze i decyzyjne. Lider musi mieć zapewnienia wszystkich partnerów , 
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żeby było wiadomo,  który z partnerów przystąpi wspólnie do działania w ramach tego 

projektu i będzie wydatkować te pieniądze .  

Gmina Wierzchlas poprzez uczestnictwo w tym projekcie będzie miała konkretne 

wymierne korzyści a jest to droga Krzeczów – Toporów a wartość szacunkowa to 

koszt 3.200.000 zł dlatego warto wejść w to  i skorzystać z tych pieniędzy i wykonać 

ten odcinek drogi. Powiedział, że do kwoty 3.200.000 zł potrzebny jest udział własny, 

który musi zabezpieczyć gmina. Udział własny, który musi pokryć gmina to kwota 

661.680 zł na przestrzeni realizacji projektu. Jest  to 20% udziału własnego. 

W związku z tym są to konkretne zadania dla których warto zawrzeć porozumienie. 

Oprócz tego będą realizowane inne zadania takie jak budowa ścieżek rowerowych na 

długości 12,5 km, zostaną wykonane dwie wiaty przystankowe na długości ścieżek 

rowerowych a oprócz tego będą prowadzone prace w kościołach na terenie Gminy w 

Łaszewie i Kamionie a jakie tam będą prowadzone prace to wskaże Wojewódzki 

Konserwator Zabytków i on będzie dysponentem  otrzymanych środków. Na zabytki 

przekazana została kwota 7.000.000 zł – na prace modernizacyjne  w infrastrukturze w 

zabezpieczeniu 15 drewnianych kościółków i kapliczek na terenie powiatu.  

Ponadto będzie wykonywana droga  Ruda – Niżankowice  poprzez nałożenie nowej 

nawierzchni na całym odcinku. Druga inwestycja w ramach programu to droga 

Toporów – Przywóz  wykonanie nowej nawierzchni oraz chodnika. 

Starostwo aby podpisać umowę z Urzędem Marszałkowskim musi mieć zgodę 

wszystkich podmiotów które są partnerami w tym projekcie. 

Partnerami projektu są: 

1. Starostwo Powiatowe Wieluń 

2. Archidiecezja Częstochowska Kuria Metropolitalna w Częstochowie, 

3. Stowarzyszenie Polski Szlak Bursztynowy   Wieluń, 

4. Nadleśnictwo Wieluń. 

5. Polskie Towarzystwo Turystyczno-Krajoznawcze Oddział w Łodzi, 

6. Fundacja Informatyki i Zarządzania w Łodzi 

7. Gminy: Biała, Czarnożyły, Konopnicka, Morsko, Osjaków, Ostrówek, Pątnów, 

Skomlin, Wierzchlas.    

Powiat będzie dążył do tego aby jak najszybciej podpisać umowy i rozpocząć 

realizacje  zadania i żeby były widoczne efekty. 

Zwrócił się do Rady   Gminy o wyrażenie akceptacji do realizowanego projektu. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował, za przybliżenie tematu i zwrócił się do 

radnych o zadawanie pytań w tym temacie. 

Wice-Przewodniczący Karol Sakowski – zapytał, czy w związku renowacją  

kościółków na terenie gminy będzie potrzebny udział własny  gminy i w jakiej 

wysokości? 

Starosta – wyjaśnił, że w projekcie mowa jest o partnerach właścicielem obiektów 

sakralnych jest Kuria Diecezjalna i partnerem, który będzie realizował zakres 

obejmujące prace na obiektach 15 kościołów jest w gestii Archidiecezji 

Częstochowska Kuria Metropolitalna w Częstochowie. 
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Natomiast jeśli chodzi o drogi to w ramach powiatu będą realizowane drogi należące 

do powiatu, a w gestii Gminy będą drogi Gminne.  Ewentualny  udział partnerów w 

kosztach ogólnych całego projektu to 5%. 

 

Przewodniczący Rady Gminy  Artur Piosczek  zapytał o drogę Ruda – Niżankowica  

czy oprócz nowej nawierzchni będzie wyznaczona ścieżka rowerowa i jeśli tak to jak 

to będzie wyglądało na odcinku Mierzyc. 

Starosta  - wyjaśnił,  ze na odcinku Mierzyc jest problem dlatego wstrzymane zostały 

prace, które tym były wykonywane, żeby nie powodować niepokoju przez samą 

miejscowość Mierzyce nie będzie nic zmieniane ani rozbierane zostanie to tak jak jest 

zostanie tylko dokończony chodnik  wykonana zostanie nawierzchnia , natomiast 

ścieżka rowerowa będzie to  wyznaczony linią ciągłą pas  i nie będzie burzone to co 

jest zrobione. 

Wójt zapytał czy w pierwszym etapie ma być realizowana droga Krzeczów – Toporów 

a jeśli tak ma być to dla gminy bardzo istotny jest moment w którym można przystąpić 

do projektowania (czyli przygotowanie mapy terenu – odcinek 4 km następnie projekt 

i pozwolenie na budowę ) a im później tym trudniej gdyż spiętrzą się prace i geodeci 

nie będą wyrabiać się z pracą ) a z drugiej strony jak zadanie ma być zrealizowane za 

4 lata to nie można gdyż wyekspiruje nam pozwolenie na budowę.  

Starosta wyjaśnił, ze jest tego samego zdania co Wójt  i będą dążyli do tego aby to jak 

najszybciej wykonać i jest za tym aby do 2010 roku wszystkie inwestycje zakończyć. 

Radny Józef Krzeszowski zapytał czy w przypadku archidiecezji to w kosztach nie 

będą musiały partycypować parafie oraz drugie pytanie to ile  gmin  w powiecie 

wieluńskim zdeklarowało się do przystąpienia do tego projektu i czy wszystkie gminy 

wyraziły akces do przystąpienia do tego zadania. 

Starosta wyjaśnił, że Kuria ma przydzielone 7.000.000 zł czy wykorzysta  to jest 

problem Kurii a czy będą prośby skierowane do wiernych nie jest wiadome i nie jest 

to w gestii Starosty ale jest to po stronie partnera czyli Kurii. Jeśli chodzi o gminy to 

wszystkie zdeklarowały swój udział  teraz jest trzeba podjąć decyzję ciała 

uchwałodawczego i jest to przedmiotem obrad sesji Rad Gmin. 

Wszystkie samorządy gminne przystępują do tego zadania w ramach projektu. 

Starosta wyjaśnił, że byłby zdziwiony gdyby Gmina Wierzchlas nie przystąpiła jak ma 

największe korzyści  w ramach tego projektu. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że wszelkie wątpliwości jakie mieli radni to 

Pan Starosta rozwiał. Będziemy mieli dwie wspaniałe drogi  w terenie 

nadwarciańskim  

tj. Ruda – Niżankowice i Toporów – Przywóz, a jeśli swój akces  wyrazi Kuria to będą 

jeszcze odnowione dwa zabytki sakralne na terenie Gminy w Łaszewie i Kamionie. 

 

Następnie Pani Andżelika Kucharska - Bociąga odczytała projekt uchwały                              

Nr VIII/39/2007 w danej sprawie. 

Ponieważ nie było uwag do treści projektu Uchwała została przyjęta większością 

głosów.   W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
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Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Punkt 6 

Informacja na temat  wprowadzonego dodatkowego punktu dotyczącego 

działalności LZS-ów. 

Sekretarz poinformował, że LZS-y i kluby sportowe działają tylko przez 

przekazywaną im dotację. Zostały  utworzone dwa lata temu Gminne Zrzeszenia 

Ludowe Klubów Sportowych, które pozyskuje pieniądze dla wszystkich klubów 

sportowych z terenu gminy i wewnątrz są one dzielone. W  skład Gminnego 

Zrzeszenia wchodzą : 

1. LZS Kraszkowice, 

2. LZS Wierzchlas, 

3. LZS Łaszew 

4. Drużyna młodzieżowa z Mierzyc 

Rada Gminy przyznała na rok 2007 dotacje w kwocie 50.000 zł. w lutym odbyło 

się spotkanie zarządu gminnego Zrzeszenia  i dokonany został podział środków na 

pierwsze półrocze w następujący sposób: 

1. LZS Kraszkowice   - 8.200 zł 

2. LZS Wierzchlas      - 8.200 zł 

     3. LZS Łaszew            - 4.100 zł 

     4. KS Mierzyce           - 3.400 zł 

ponadto przewidziane zostały wydatki wspólne 1.600 zł (ubezpieczenie wszystkich 

piłkarzy) . w lipcu zostaną podzielone na drugie półrocze. Nastąpią zmiany gdyż 

Kraszkowice awansowały do wyższej klasy i uzyskają więcej pieniędzy. 

Ponieważ nie było uwag do wypowiedzi Sekretarza została ona przyjęta do 

wiadomości. 

 

Na temat stypendiów i polityki kadrowej wypowiedziała się Pani Danuta 

Urbanik, która powiedziała, że w dniu 15 czerwca 2007 roku w Urzędzie Gminy w 

Wierzchlesie odbyło się posiedzenie Komisji Stypendialnej. Przedmiotem posiedzenia 

była analiza wniosków o przyznanie nagród dla najbardziej uzdolnionych  uczniów z 

terenu Gminy Wierzchlas i zgodnie z Uchwałą Rady Gminy Nr  XXIV/181/2005 

Rady Gminy Wierzchlas z dnia 4.11.2005r.            

w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i 

młodzieży z terenu Gminy Wierzchlas”.   

Obecni na posiedzeniu dyrektorzy szkół omówili poszczególne wnioski i zapoznali 

Komisję Rad Pedagogicznych . 

Przedłożyli łącznie 60  wniosków o przyznanie nagród pieniężnych w tym: 59 

wniosków za bardzo dobre wyniki w nauce  i jeden wniosek za bardzo dobre wyniki w 

nauce i osiągnięcia sportowe.  

Komisja stypendialna pozytywnie rozpatrzyła wszystkie wnioski. 
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Łącznie ze Szkół Podstawowych nagrody otrzymało 44 uczniów w kwocie po 250 zł a 

16 uczniów Gimnazjów w kwocie po 350 zł. 

Na nagrody przeznaczona była kwota 16.600 zł. 

Liczba uczniów, które otrzymały nagrody z poszczególnych szkół i tak: 

1. Szkoła Podstawowa Wierzchlas     15 uczniów +1 uczeń za osiągnięcia sportowe. 

2. Szkoła Podstawowa Kraszkowice    6 uczniów 

3. Szkoła Podstawowa Mierzyce         5 uczniów 

4. Szkoła Podstawowa Łaszewie         7 uczniów 

5. Szkoła Podstawowa Toporowie       8 uczniów 

6. Szkoła Podstawowa Strugach          3 uczniów 

7. Publiczne Gimnazjum w Wierzchlesie  8 uczniów  

8. Publiczne Gimnazjum w Mierzycach   8 uczniów 

Stypendia wręczone zostały w dniu 21 czerwca 2007r. o godzinie 10.00 w Szkole 

Podstawowej im Henryka Sienkiewicza w Wierzchlesie. 

 

Polityka Kadrowa kadry kierowniczej  w temacie wyjaśnień udzieliła również 

Danuta Urbanik, która poinformowała, że z dniem 31 sierpnia 2007 roku upływa 5 

letni okres powierzenia funkcji Dyrektorom w Szkole Podstawowej w Toporowie – 

Pani Joannie Hałas, Publicznym Przedszkolu w Kraszkowicach – Pani Krystynie 

Rybka, Publicznym Przedszkolu w Mierzycach  - Pani Reginie Kałuża. 

Zgodnie z zapisem art. 36a ust. 9 Ustawy o systemie oświaty „organ prowadzący po 

zasięgnięciu opinii Rady Szkoły, Rady Pedagogicznej i  za zgodą Kuratora Oświaty 

może przedłużyć powierzenie funkcji Dyrektora na kolejny okres bez 

przeprowadzania konkursu. 

Organ prowadzący po zasięgnięciu pozytywnych opinii Rad Rodziców, Rad 

Pedagogicznych, zgody Kuratora Oświaty i pozytywnej opinii Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury i Sportu Rady Gminy Wierzchlas Wójt Gminy Wierzchlas podjął 

decyzję o przedłużeniu  w/w Dyrektorom powierzenia funkcji na kolejne 5 lat 

szkolnych tj. od 1 wrzesień 2007 do 31 sierpień 2012     

Przedstawiona informacja została przyjęta do wiadomości. 

 

Punkt 7 

Interpelacje, wolne wnioski, i zapytania. 

1) Radny Józef Krzeszowski zwrócił się z wnioskiem do Wójta Gminy                                

o zamontowanie przy Ośrodku Zdrowia w Wierzchlesie  i przy gabinecie 

stomatologicznym stojaków na rowery, gdyż dużo pacjentów przyjeżdża rowerami  

nie tylko z Wierzchlasu a jest tam miejsce aby takie stojak postawić na 10 

rowerów. Obecnie jest tam bardzo ruchliwy parking gdyż przyjeżdżają transport do 

przedszkola a także pracownicy i pacjenci. Nie ma gdzie opierać tych rowerów, są 

one opierane o ładną nową elewacją  przez co jest już w części zniszczona dlatego 

zwrócił się o wykonanie takiego stojaka. 
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Wójt  - odpowiedział, że zostanie to wkrótce wykonane  w ciągu paru dni gdyż jest na 

etacie w ramach prac interwencyjnych ślusarz, który wykona stojak. 

 

2) Radny Jerzy Cieślak zgłosił ponowny  wniosek w terenach nadwarciańskich 

przedłużyć o jedną godzinę oświetlenie uliczne  taki wniosek był również stawiany 

na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i ochrony Środowiska                                 

w dniu 21 czerwca 2007r. 

 

Wójt – wyjaśnił, że jeśli ma być przedłużone oświetlenie to musi to być wykonane na 

terenie całej Gminy gdyż jak zostanie przedłużone o jedną godzinę tylko w terenach 

nadwarciańskich to zaczną napływać podania z  pozostałego terenu również o 

wydłużenie oświetlenia a społeczeństwo należy traktować jednakowo. 

 

3) Wice-Przewodniczący Karol Sakowski – zwrócił się z pytaniem do Pana Wójta 

odnośnie szlaku bursztynowego czy przy budowie drogi Krzeczów – Toporów stać 

nas na budowę równoległej drogi Kraszkowice – Mierzyce, a drugie pytanie z 

którym zwrócił się Radny to czy w XXI wieku nasza gmina nie może mieć 

normalnej strony internetowej. Bo to co jest obecnie na stronie gminy jest 

żenujące. 

 

Wójt  - wyjaśnił, że na temat Internetu odpowiedzi udzieli Sekretarz natomiast na 

temat budowy dróg wójt powiedział, że droga Kraszkowice – Mierzyce nie ma 

żadnego związku z drogą Krzeczów – Toporów dlatego, że są to zupełnie inne szlaki 

komunikacyjne, które rozwiązują  problemy lokalne i są naprawdę potrzebne i za 

ostatnie pieniądze jeden i drugi powinny być wykonane.  

 

Sekretarz – wyjaśnił, że założenie takiej strony internetowej są to duże koszty i 

należałoby to zlecić firmie zewnętrznej gdyż powinien tym zajmować się 

profesjonalista lub być zatrudniony na części etatu informatyk, a wszystko wiąże się z 

kosztami a przy obecnym zasobie  organizacyjno-kadrowym nie jesteśmy w stanie 

sobie poradzić aby zbudować własną domenę strony internetowej. 

  

4) Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek – poruszył sprawę że przy 

wjeździe do Mierzyc tj. na krzyżówce z Jajczakami  pozostał budynek po byłej 

zlewni mleka. 

Zlewnia na nasz teren na pewno już nie wróci a pozostały budynek straszy 

widokiem, gdyż budynek bez gospodarz niszczeje bardzo szybko. Budynek jest 

zdewastowany. W  związku z tym wnioskował aby skontaktować się ze 

Spółdzielnią Mleczarską w Wieluniu pod którą podlega budynek aby coś z nim 

zrobili lub przeznaczyli na sprzedaż . 
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Wójt – wyjaśnił że dowiedział się z nieoficjalnej rozmowy , że budynek ten 

przeznaczony jest na sprzedaż jednak powiedział że zorientuje się w tym temacie                      

i skontaktuje się z Prezesem Spółdzielni aby podjął działania. 

 

5) Radna Ilona Kucharczyk jest również za wnioskiem Radnego Sakowskiego aby 

taka strona internetowa Gminy powstał i aby mogły być ujęte w niej podległe 

Gminie jednostki ( tj. szkoły , przedszkola). 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, ze jest to drugi głos w tej sprawie dlatego 

należałoby się tym tematem  zająć. 

 

6) Radny Marek Leszczyk zwróci się do Starosty z wnioskiem, że zwrócili się do 

niego Pan Jeż mieszkaniec Gminy Siemkowice oraz Pan Walczak mieszkający na 

krańcach naszej gminy w sprawie odcinka drogi powiatowej od gminnej drogi 

asfaltowej przez las do granic Gminy Siemkowice i zwrócili się z prośbą o 

wyrównanie tej drogi równiarką, gdyż bardzo trudno przejechać tą drogą nawt 

ciągnikiem a korzysta z niej mieszkaniec naszej gminy oraz osoby jeżdżące do 

młyna. 

 

W temacie głos zabrał Wójt i wyjaśnił, że zwrócił się z oficjalnym pismem do 

Starostwa,  z prośbą o poprawienie nawierzchni tej drogi,  że by można było 

przejechać oraz  żeby można było odśnieżyć ten odcinek drogi do granic gminy. Wójt 

powiedział, że zdaje sobie sprawęStarostwa nie stać aby wybudować nową 

nawierzchnię jednakże chodzi o to aby ta drogę wyprofilować tą drogę. Takie również 

wstępne ustalenia są  Pan Burzyński zasygnalizował żeby drogę tą ustabilizować 

geodezyjnie. Wójt powiedział, że prace geodezyjne będą droższe niż równiarka. Wójt 

zwrócił się do Starosty że może udało by się uniknąć geodety tylko starym utartym 

szlakiem przeszła równiarka 

Starosta powiedział, że zostanie to wykonane.  

 

7) Radny Paweł Pakuła zwrócił się z zapytaniem kto projektował drogę na końcu w 

Łaszew tj. zjazd w kierunku Bieńca, gdyż po wykonaniu tej drogi były już dwa 

wypadki,   od strony Bieńca nie można wyjechać w prawo i mieszkańcy Łaszewa 

złożyli  wniosek aby poruszyć sprawę  na sesji i przekazać ją Panu Staroście i Panu 

Wójtowi.  

 

Starosta wyjaśnił, że  nie wie kto projektował ten odcinek drogi natomiast powiedział, 

że zna dobrze ten temat i wie o istniejącym tam problemie wyjazdu od strony Bieńca 

na Przywóz drogami gruntowymi. Powiedział, że skonsultuje sprawę z Kierownikiem 

Powiatowego Zarządu Dróg Panem Antonim Burzyńskim i zastanowią się co można 

by na tej drodze zrobić czy trzeba przeprojektowywać czy  tylko ściąć klin ale to nie 

jest temat aby na niego odpowiedzieć w obecnej chwili.  . 
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8) Sołtys wsi Łaszew Jan Błaszczak zwrócił się do Rady Gminy i Wójta w sprawie 

drogi pomiędzy Łaszewem a Pątnowem, powiedział, że są mapy geodezyjne w 

których droga ma w jednam kocu 4 metry a w drugim 5,10 metry, a obecnie droga 

tak się zwęziła, że nie przejechał  gminny  ciągnik z przyczepą, który wiózł tłuczeń 

i zapytał  jak daleko są postępy w tej sprawie gdyż zbliżają się żniwa i będą 

interwencje gospodarzy tj. Pan Budziaka  i  Jajczaka dojeżdżających tam do pół bo 

ciągnik z presą nie przejedzie. Wnioskował o rozwiązanie tego problemu w ten 

sposób aby nikogo nie skrzywdzić. 

 

Wójt   - wyjaśnił , że droga ta ma długość 1050 metrów po lwej stronie jadąc w 

kierunku Pątnowa  jest jedna dziwak należąca do Pana Czarnucha a po prawej stronie 

są grunty rolnicze po folwarcznym rozparcelowane na kilkunastu rolników. Działki te 

są szerokie i dochodzą  drugimi końcami do drogi przy której mieszka Pan Suchanek  

także dojazd do tych działek jest. 

Powstał problem gdyż Pan Czarnuch jest zaangażowany w tym temacie i często gości 

w Starostwie u Geodety Powiatowego. Wójt powiedział, że przeprowadził również 

rozmowę z geodetą Powiatowym w spawie wznowienia granic o czym 

poinformowany został Pan Czarnucha. Z kolei Pan B. Czarnuch napisał pismo żeby 

granic nie wznawiać pismo to zostało wysłane faxem do Geodety Powiatowego o 

konsultacje. Geodeta stwierdził, że należałoby na odcinku tej drogi wykonać 

rozgraniczenie. Zadanie to jest droższe ale można dochodzić rozstrzygnięcia w sądzie 

i doprowadzić do końca. 

Dlatego Wójt zwrócił się do Rady Gminy aby wyraziła zgodę na wydatkowanie 

środków na rozgraniczenie to przystąpimy do realizacji. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że należałoby w końcu sprawę tę zakończyć 

rozgraniczeniem. 

-  Radny Jerzy Cieślak powiedział, że jeżeli ma być robione rozgraniczenie w 

Łaszewie to może należałoby również wykonać rozgraniczenie w Toporowie  koło 

Kościoła i drogę tą doprowadzić do porządku, gdyż w obecnej chwili nic nie można 

tam zrobić ani chodnika ani asfaltu . 

-  Wójt stwierdził, że nie może być lawiny roszczeń  jeżeli dwie pozycje zrobimy to 

pozostańmy tylko przy nich a więcej  na razie nie bo nie poradzimy sobie.  

-  Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek   złożył wniosek w sprawie 

wyrażenia zgody przez Radę Gminy w sprawie rozgraniczenia działek w Łaszewie i 

Toporowie. 

Za rozgraniczeniem było 13 radnych  2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Rada Gmi8ny Wierzchlas większością głosów wyraziła zgodę na wykonanie 

rozgraniczenia w/w miejscowościach. 

 

9) Radna Barbara Puczkowska -  zgłosiła wniosek o wykoszenie skwerku zieleni w 

Kraszkowicach aby teren ten zagospodarować i żeby był tam porządek 

Wójt wyjaśnił, że trawa zostanie tam wykoszona w krótkim czasie. 
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10) Sołtys wsi Wierzchlas A - Leon Makielak  - powiedział, że korzystając z faktu, 

iż na  sesji jest Pan Starosta Andrzej Stępień powrócił ponownie do skrzyżowania w 

Wierzchlesie na którym usytuowany jest przystanek autobusowy, a rolnicy jeżdżący 

ciągnikami z dwoma przyczepami mają utrudnioną widoczność skrętu jak autobus stoi 

na przystanku. Według sołtysa przystanek nie powinien być usytuowany na samym 

skrzyżowani gdyż tam powinno być przejście.                                                                           

Zwrócił się również z drugim wnioskiem dotyczącym oświetlenia przedmiotowego 

skrzyżowania. 

W temacie odpowiedzi udzielił Wójt, który powiedział, że złożony został wniosek  do 

Sieradza do Dyrektora Dróg Wojewódzkich , a Dyrektor przesłał do Urzędu 

Marszałkowskiego . Obecnie przyszła odpowiedź, że wniosek znajduje się w  

Urzędzie Marszałkowski w związku z czym czekamy aż przyjedzie Wojewódzka    

Komisja Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego  i zbada sprawę i wyda opinię dlatego   

musimy czekać bo jest to długa procedura. Nie jest to w kwestii Powiatu, gdyż jest   

to droga wojewódzka. 

    

    

Punkt 8 

 

Zakończenie obrad VIII sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął VIII sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

 

Obrady zakończono o godzinie 11
00

. 
 


